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   fractieflits  
   nieuws van de CDA fractie december 2017  
 
Samenvatting betoog CDA Algemene beschouwingen: (fractievoorzitter Mirjam van der 
Stelt) 
 
Een korte terugblik: 
Dit is de laatste begrotingsbehandeling van deze Raad. De twee colleges die deze 
raadsperiode hebben bestuurd, hebben veel gedaan voor Leiderdorp. De afgelopen periode 
zijn er veel zaken bereikt waar wij de hand van het CDA in herkennen.  
De uitvoering van de sportnota wordt niet in een rigide tempo in gang gezet, maar met 
maatwerk en oog voor wat een vereniging kan dragen. RCL heeft met een garantstelling van 
de gemeente en verschillende maatwerkvoorzieningen de start kunnen maken met de zo 
gewenste bouw van hun clubhuis. 
Na jarenlange verslechtering van de staat van het openbaar groen zijn vanaf vorig jaar weer 
gerichte investeringen gedaan. We zien daar de eerste resultaten van, er wordt meer geveegd 
en dat is een eerste stap om de openbare ruimte er beter uit te laten zien.  
De informatie in Gemeente Aan Huis blijft in het Leiderdorps weekblad verschijnen, zodat 
iedereen die niet de beschikking heeft over internet, toch kan lezen wat de gemeente 
communiceert aan haar inwoners. 
Het minimabeleid was eerst 110%, nu 120%, en dat blijft wat het CDA betreft ook zo. 
 
De begroting: 
Het is voor de gemiddelde inwoner niet een fijn stuk om te lezen. Kunnen we niet voortaan 
een grafische presentatie laten maken? Een kleurrijk overzicht met inkomsten en uitgaven 
duidelijk in beeld. We hebben daarover een motie ingediend die is aangenomen door de raad.. 
 
Jeugdhulp 
Het afgelopen jaar hebben we stijgende kosten gezien voor de jeugdhulp en dat neemt niet af. 
Er is voor 2018 extra geld in de begroting opgenomen en daar zijn we het zeer mee eens.  
Het is heel belangrijk dat het Jeugd- en Gezinsteam goed op peil blijft.  
Wij willen bij dit punt graag nog even benoemen dat er met de Leiderdorpse jeugd ook veel 
goed gaat. Wij willen dit jaarlijks extra waarderen met de uitreiking van een “jongerenlintje”. 
De motie die we hiervoor hebben ingediend is aangenomen. 
 
Welzijn  
Om te voorkomen dat kinderen en pubers in een jeugdzorgtraject terecht komen, is bewezen 
dat preventie heel belangrijk is. Het jongerenwelzijnswerk SCW in Leiderdorp speelt bij de 
preventieve maatregelen een belangrijke rol, vooral voor jeugdigen en pubers. Vrijwilligers en 
professionele krachten doen dit samen.  
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Ook ouderen zijn in Leiderdorp op welzijnsgebied goed bedeeld. Vele vrijwilligers van 
Pluspunt zetten zich hier samen met professionele krachten voor in. Vaak zijn deze 
vrijwilligers zelf ook ontzettend dankbaar dat zij een fijne dagbesteding hebben.  
We snappen dat om de Sociale Agenda uit te kunnen voeren, er op welzijnsgebied meer 
vraaggericht gewerkt zal gaan worden en we snappen dat er meer doelgroepen zijn dan alleen 
jongeren en ouderen. Maar, mede vanwege het belangrijke werk van SCW en Pluspunt, volgt 
het CDA de beweging van vernieuwing van het welzijnswerk kritisch.  
 
Voorhoflaan  
De bewoners en omwonenden van de Voorhoflaan wachten al jaren op de aanpak van deze 
laan. Toegezegd door het college is dat met omwonenden varianten worden uitgewerkt. We 
gingen er van uit dat najaar  2017 de schop in de grond zou gaan aan de Voorhoflaan. Dat is 
nog niet gebeurd. Bewoners zijn het wachten beu en wij ook. Wanneer gaat de schop in de 
grond en gaat er wat gebeuren? Graag reactie van college. 
 
Leyhof 
CDA is het eens met de aanpak van de Leyhof, daar moet echt iets gebeuren. Wij snappen dat 
dit veel geld kost, en gaan daarmee akkoord. We willen wel iets meegeven. 
Als er opgehoogd gaat worden op en rondom de speeltuinen, zorg dan dat er op diezelfde 
plaatsen weer een goede speeltuin voor terugkomt, met deugdelijke speeltoestellen. Betrek 
buurtbewoners, kinderen, ouders en grootouders bij het maken van een plan en denk aan de 
communicatie. 
 
Groen en openbare ruimte 
Het CDA juicht het toe dat het Vlikoterrein wordt ingericht als groengebied met bijenzone. 
Het zou mooi zijn als onze gemeente biodiversiteit niet alleen stimuleert in onze ommelanden, 
maar ook in de bebouwde kom.  
Wij zijn benieuwd naar de conceptbeheerplannen van de polders (Boterhuis, Achthoven, 
Munikken). Wij horen graag van het college. 
Wij zijn blij met de extra middelen voor onderhoud openbaar groen en onkruidbestrijding. In 
een aparte brief heeft het college een toelichting gegeven op de inzet van extra middelen voor 
vegen, maar bijvoorbeeld ook voor het planten van stinzen en bollen. Graag wel de aandacht 
houden bij het bewaken van werk (vooral onkruidverwijdering) dat door derden wordt 
gedaan, we hebben niet het idee dat dit al optimaal gebeurt.  
 
Oud papier 
In het kader van duurzaamheid willen wij de aandacht vestigen op de verenigingen die oud 
papier inzamelen en daar subsidie voor krijgen. Zolang in 2018 er alleen nog sprake is van 2 
pilots met omgekeerd afval inzamelen, gaan de verenigingen op de oude voet verder. Zolang 
er met de verenigingen geen nieuwe afspraken zijn gemaakt, kan wat ons betreft de huidige 
subsidieregeling niet worden stopgezet, en daarom vragen wij het college of dit kan doorlopen 
in 2018.  
We hebben hierover een motie ingediend die is aangenomen. 
Ook voor nieuwe maatregelen omtrent het inzamelen van oud papier moet het college goed in 
het achterhoofd houden dat maatschappelijke partners zoals verenigingen en sportclubs 
essentieel zijn in hun bijdrage aan een duurzame samenleving. Duurzaamheid is iets wat we 
met elkaar doen.  
 
Mirjam sloot het betoog af met:  
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De CDA fractie wenst mantelzorgers en vrijwilligers in Leiderdorp en alle anderen die zich 
binnen en buiten dit gemeentehuis inzetten voor ons dorp, Gods zegen toe bij hun enorme 
inzet! 
 
Zie voor het complete betoog en de ingediende moties onze website: www.CDALeiderdorp.nl 
 
Menswording: 
 
Begin november werden we via de regionale kranten op de hoogte gesteld van de verkoop van 
de kerk de Menswording aan het Heelblaadjespad aan een projectontwikkelaar. De bedoeling 
van de projectontwikkelaar is het gebouw te slopen en op deze locatie een 
appartementencomplex te bouwen. Oud parochianen van de Menswording maar ook 
omwonenden  reageerden geschokt op de berichtgeving en vroegen zich af of op deze locatie, 
in het bestemmingsplan aangegeven als Maatschappelijke bestemming, zomaar 
appartementen gebouwd kunnen worden. Om aan de onduidelijkheid een einde te maken heeft 
het CDA vragen gesteld aan het college van B&W. (zie CDA website) Het college heeft 
daarop geantwoord dat zij geen voorstander is van aanpassing van de maatschappelijke 
bestemming en dat zij geen enkele toezegging heeft gedaan aan de projectontwikkelaar zoals 
werd gesuggereerd. Op 22 januari zal tijdens de gemeenteraad verder over dit onderwerp 
worden gesproken. Wijzigen/aanpassen van een bestemmingsplan is de verantwoordelijkheid 
van de gemeenteraad.   

Regionale woonagenda Holland Rijnland: 

Op 11 december is in de gemeenteraad gesproken over het concept van de regionale 
woonagenda Holland Rijnland. De agenda geeft heel concreet aan wat de verschillende 
gemeenten in Holland Rijnland tot en met 2030 moeten bouwen. Ongeveer 30% daarvan zal 
sociale woningbouw moeten zijn, dat is een hoger percentage dan in de vorige woonagenda. 
Vanuit het CDA hebben we er op aangedrongen om nadrukkelijker te volgen en onderling te 
bespreken wat er per gemeente gebouwd wordt. Het kan niet zo zijn dat de ene gemeente 
achterover leunt, en de andere gemeenten daardoor een extra toestroom van woningzoekenden 
ziet. Verder heeft wethouder Wassenaar toegezegd om niet, zoals oorspronkelijk het plan was, 
een lokale visie te maken, maar de regionale visie direct te vertalen in een lokaal 
uitvoeringsprogramma. Daarbij zal, wat onze fractie betreft, aandacht besteed moeten worden 
aan de groei van het aantal eenpersoonshuishoudens en de gevolgen daarvan voor het 
bouwplan en zullen we nadrukkelijker in moeten zetten op de transformatie van kantoren. 

Gelijkwaardige informatievoorziening over sociale regelingen: 

Het CDA streeft naar gelijkwaardige berichtgeving voor inwoners van Leiderdorp en Leiden 
over sociale regelingen en voorzieningen van het minimabeleid. De afdeling Werk en 
Inkomen in Leiden voert deze werkzaamheden sinds 2007 ook voor Leiderdorp uit.  
Het CDA heeft op 13 november 2017 een motie ingediend welke in de gemeenteraad unaniem 
is aangenomen waarmee wij ongelijkheid tussen Leiderdorpse en Leidse inwoners willen 
voorkomen. 
Het CDA stelt:  
Dat communicatie naar bestaande en nieuwe doelgroepen van de sociale dienst belangrijk is, 
maar dat Leidse inwoners via de Stadskrant worden bediend, terwijl Leiderdorpse inwoners 
niet via Gemeente aan Huis in het Leiderdorps Weekblad over dezelfde informatie kunnen 
beschikken; 
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Dat communicatie via de krant een belangrijke manier blijft om bestaande en nieuwe groepen 
te bereiken, zeker voor groepen die niet digitaal vaardig zijn, wat ook blijkt uit de 
correspondentie aan Leidse inwoners, die ook nog via de Stadskrant verloopt; 
Dat ook de nationale Ombudsman in meerdere onderzoeken heeft gewaarschuwd dat 
overheden groepen missen door uitsluitend of hoofdzakelijk digitaal te communiceren; 
Het CDA heeft  het college gevraagd op korte termijn de belangrijkste informatie uit de 
Stadskrant ook via Gemeente aan Huis te ontsluiten en in de toekomst dit te blijven doen. 
 
Sport: 
 
In de enkele jaren geleden vastgestelde sportnota wordt uitgegaan van gelijke behandeling 
van alle veldsportverenigingen. Het CDA heeft tegen deze sportnota gestemd omdat niet uit 
werd gegaan van gelijkwaardige uitgangsituaties van de verenigingen. Als CDA hebben we 
RCL altijd gesteund en gehamerd op een gelijkwaardige uitgangssituatie  en het leveren van 
maatwerk aan alle verenigingen. De BOGS bouwt nu  t.b.v. RCL een prachtige accommodatie 
op het complex van RCL waarin ook kinderopvang en fysiotherapie worden gehuisvest. Op 
vrijdag 17 november werd met pannenbier gevierd dat het hoogste punt was bereikt. Begin 
januari wordt het gebouw opgeleverd. Ook voor Alecto en Liethorp is maatwerk geleverd. 
Alecto heeft met dat maatwerk in november een prachtige demontabele hal kunnen plaatsen 
die in het voorjaar weer verwijderd kan worden en in het najaar van 2018 weer geplaatst. Ook 
voor Liethorp is maatwerk geleverd zodat zij het dak van de grote bak kunnen vervangen, het 
asbest kunnen verwijderen en een nieuw dak plaatsen,  inclusief zonnepanelen. 
 
Kieskompas:  
 
De gemeente doet komend jaar i.h.k.v. de gemeenteraadsverkiezingen mee aan het 
kieskompas. Rond de verkiezingen kan de kiezer weer geholpen worden met dit 
keuzehulpmiddel. Door middel van een reeks vragen, waar men kan invullen of men het er 
“heel erg mee eens, mee eens, neutraal, oneens, heel erg mee oneens” is, kan men bepalen 
welke partij het beste bij iemand past. De vraag aan de politieke partijen was hiervoor 
stellingen aan te leveren. Vooral zaken waar grote tegenstellingen bij bestaan vormen 
natuurlijk de leukste onderwerpen. Wij zijn inmiddels druk bezig met het samenstellen van 
het kompas en leuk om te melden is, in eerste instantie, dat de organisatie van het kieskompas 
opmerkte dat de tegenstellingen in Leiderdorp niet zo heel groot en vooral niet zo hard zijn. 
Iemand van het kieskompas merkte op dat in sommige gemeenten raadsleden niet naast elkaar 
kunnen zitten tijdens een overleg omdat er dan ruzie ontstaat en in ons mooie Leiderdrop gaat 
dit er gelukkig een stuk gemoedelijker aan toe. Maar ons mooie dorp moet natuurlijk wel ons 
mooie dorp blijven dus dit was dan ook de eerste stelling die door het CDA werd ingebracht 
“Leiderdorp moet zelfstandig blijven”. Hier bleken inderdaad, zoals verwacht, grote 
tegenstellingen op te bestaan. Een andere stelling die wij in brachten had met groenonderhoud 
te maken. Omdat alle partijen het er over eens zijn dat daar meer geld naar toe moet, heeft die 
stelling het bijvoorbeeld niet gehaald. Druk doende blijven wij de komende maanden om een 
mooi kieskompas samen te stellen waardoor de burger geholpen wordt bij zijn of haar keuze 
op 21 maart. Vanaf half februari zal hij de lucht in gaan en hoewel u uiteraard CDA gaat 
stemmen, blijft het altijd interessant hem in te vullen. 
 
Leidse Ringweg Noord: 
 
Maandag 18 december hebben wij als raadsleden en algemeen geïnteresseerden, een 
voortgangsrapportage gehad over de veranderingen omtrent de Leidse Ringweg Noord. Dit 
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was nodig omdat er een fout in de verkeerstellingen zat op basis waarvan het eerdere besluit 
over de weg was genomen. Het tijdspad is wederom aan ons gepresenteerd. Duidelijk werd 
dat men verwacht in 2018 een nieuw voorstel aan de Raad voor te kunnen leggen. In 2019, is 
de verwachting, dat met de werkzaamheden rond het kruispunt Engelendaal Oude Spoorbaan 
kan worden begonnen en dat de schop in 2020 voor de Oude Spoorbaan (hiermee doelt men 
op het gedeelte na de Driegatenbrug tot de rotonde N445/N446) de grond in kan. Een 
uitgebreid participatietraject met omwonenden, om de leefbaarheid zo optimaal te laten zijn, 
zal tijdig worden gestart.  
 
Facebook en Twitter 
 
De CDA fractie is inmiddels behoorlijk actief op Facebook en Twitter. Uiteraard met de 
verkiezingen in aantocht is het belangrijk dat onze berichten zoveel mogelijk worden gezien 
en gelezen. Bent u lid van Facebook of Twitter? Volg of Like dan onze pagina en deel de 
berichten. Op Facebook via https://www.facebook.com/CDALeiderdorp/ en op 
Twitter https://twitter.com/CDALeiderdorp. Natuurlijk kunt u de nieuwsberichten ook op de 
website lezen: https://www.cda.nl/zuid-holland/leiderdorp/  


